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Hoofdstuk 1

O jazeker, ik weet wel waarom ik hier ben. En ik ben

helemaal euforisch over het feit dat ik hier ben. Het is

alsof alles na een lange tijd van verwarring en onzekerheid

eindelijk op zijn plek gevallen is. De puzzel is af en hij is

compleet, halleluja! Alle stukjes zijn er. Het grote werk

kan nu gaan beginnen. Dat is wat ik nu voel, snap je wat

ik zeg?

Het is wat moeilijk uit te leggen. Zodra je woor-

den gaat gebruiken, zit je toch meteen weer vast aan

stereotype uitdrukkingen.

Maar ik ben erg onder de indruk van deze plek.

Het ziet allemaal erg netjes uit, heel schoon allemaal.

En die kleuren, dat okergeel met, wat is het? Bladgroen

of zo? Niet heel gezellig, wel weer zeer overzichtelijk.

Jammer dat deze kamer wat aan de donkere kant is, ik

kan je eigenlijk amper zien van waar ik zit.

Maar de eikenhouten meubels die je hier hebt staan

geven het geheel wel iets huiselijks. Dat mis ik wel

een beetje in mijn eigen kamer, want die is wat kil en

sumier ingericht. Maar zeer praktisch hoor, allemaal zeer

bruikbaar!

Verder heb ik intussen al wel gemerkt dat jullie hier

gebruik maken van de modernste technieken en ook het

niveau van de medewerkers is buitengewoon hoog. Petje
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af! De mensen hier zitten duidelijk op hetzelfde niveau

als ik. Ik zou het zelf niet beter kunnen.

Er is serieuze interesse voor wat ik te zeggen heb en

voor de resultaten van mijn onderzoek tot nu toe. Ik

bevind mij eindelijk tussen mijn gelijken. Mensen die

precies weten waar ik het over heb. En dat is totaal

iets anders dan wat ik normaal meemaak, buiten deze

muren waarbinnen men zich bezighoudt met diepgaand

onderzoek en serieuze wetenschap.

Mijn ervaring is altijd dat je tegen de gemiddelde

mens logisch kunt redeneren tot je er bij neervalt, maar

op de één of andere manier bereik je de ander gewoon

niet. Zeer frustrerend hoor.

En dan moet je noodgedwongen wel eens overstappen

op rigoureuze middelen, je hebt gewoon geen andere keus.

Ach, dat zul jij vast ook herkennen, niet? En dat is ook

niet erg, alleen wel erg vermoeiend af en toe. Ik kan er

soms letterlijk ziek van worden, ja serieus!

Hier hoeft dat dus gelukkig juist helemaal niet. Hier

kan ik gewoon vertellen wat mijn bevindingen zijn en

jullie snappen het direct. Echt een hele verademing, ik

voel me als een vis in het water! Ik werd er dan ook

direct helemaal enthousiast van toen jullie me vroegen

te vertellen over alles wat er gebeurd is!

‘Eindelijk,’ dacht ik, ‘eindelijk erkenning!’ Sinds dat

verzoek om uitleg gaat het ook alleen maar steeds beter

met me. Ik heb gehoor gevonden, mijn levenswerk heeft

zin gehad! God, wat voelt dat goed!

Weet je, dat ik anders ben dan anderen heb ik altijd al

wel geweten. Ik ben altijd een beetje een buitenstaander

geweest, iemand die naast de groep staat, als een soort

begeleider. Een beetje wat jij doet eigenlijk.

Mensen begeleiden op hun weg naar de waarheid.

Een soort voorwaardenschepper voor de gewone man. De

gewone man, die niet zelf in staat is het juiste pad te
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bewandelen en steevast de verkeerde keuzes maakt.

Je kunt je mijn enorme vreugde en opluchting wel

voorstellen toen bleek dat ze hier direct inzagen dat mijn

ideeën werkelijk een geschenk zijn voor de mensheid. Er-

kenning voor mijn gedachten, eindelijk begrepen worden.

Dat is toch wat ieder mens wil nietwaar? Dat lijkt me

wel.

Als je net als ik een beroep hebt dat niet al te alle-

daags is, ben je na verloop van tijd wel gewend aan een

stukje onbegrip. Je moet als je doet wat ik doe maar

eens proberen uit te leggen op feestjes waar je zoal de

hele dag mee bezig bent! Dat valt niet mee hoor, neem

dat maar aan! Mensen hebben meestal wel een vaag idee,

maar je moet niet al teveel in details treden want dan

haken ze al snel af. Omdat ze het niet snappen of omdat

ze het maar akelig vinden, dat zijn wel de twee meest

gebruikelijke redenen.

Terwijl het eigenlijk juist zo interessant is wat ik

doe, zeg nou zelf. Ik bedoel, wat is er nou mooier dan

de wereld op microniveau te analyseren en bëınvloeden?

Dat is gewoon fantastisch! Zo leer je pas echt hoe het

leven werkt en wat er allemaal aan ten grondslag ligt.

Zo leer je pas echt Gods werk waarderen, dat is één ding

wat zeker is.

En we weten op het moment nog niet de helft. Het is

een hele wereld op zich, zo onder je microscoop. Het is zo

geweldig om steeds meer stukjes van de puzzel te vinden

en te zien hoe het grote beeld zich langzaam maar zeker

voor je ontvouwt. Ik ben er helemaal van overtuigd:

kennis is het allerbelangrijkste wat er is. Want door

kennis ontstaat ontzag en ontzag zorgt voor respect. Dat

is hoe ik het zie.

Alle data die ik in de loop der jaren heb verzameld,

alle wijsheid en informatie wordt nu op waarde geschat.

Ik geloof er in dat er mooie dingen te gebeuren staan, nu
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het balletje kan gaan rollen. En straks kan iedereen er

dus van profiteren, dat is nog het allermooiste.

Een nieuw tijdperk breekt aan, let op mijn woorden

en wat een eer dat ik er deel van mag uitmaken!

Daarmee wil ik trouwens zeker niet voorbijgaan aan

de bijdrage van mijn collega’s hoor. Want zonder hun

inzet en inzichten was ik nooit zo ver gekomen.

Dat ik toevallig degene ben die het uiteindelijke veld-

werk heeft gedaan wil niet zeggen dat ik het in mijn

eentje had kunnen doen. Het is waar dat ik de projecten

daadwerkelijk heb bedacht en uitgevoerd, maar waar ben

je als individu nou zonder de inspiratie van je omgeving?

Observatie, brainstormen, maar soms zelfs ook een

ogenschijnlijk dagelijkse gebeurtenis, een enkel woord

of een enkele kleine aanwijzing, hoe subtiel en zelfs on-

bedoeld ook. Allemaal belangrijke zaken die je brengen

waar je uiteindelijk moet zijn. Dat is hoe het werkt, ook

bij mij. Dus alle mensen die ik om me heen heb gehad,

allemaal zijn ze belangrijk geweest. Allemaal hebben ze

hun steentje bijgedragen. Bewust of onbewust, maar dat

doet er niet toe vind ik, nee toch?

En dan zijn er ook nog de objecten van de experi-

menten, laten we die vooral niet vergeten! Zonder hen

was er helemaal niets van de grond gekomen. Zij waren

onmisbaar voor het proces, stuk voor stuk.

Maar ik meen dat ik je collega van die bewuste groep

al een uitputtende opsomming heb gegeven, toch? Ah,

hij heeft daar een lijst van gemaakt.

Geweldig, de inzet van die mensen. Ik hoop dat ze

begrijpen aan wat voor groots en baanbrekend project

ze hebben deelgenomen en hoe enorm hun bijdrage is

geweest. Ze mogen met recht trots zijn op zichzelf.

Ik heb er zelf ook een heleboel bevrijdende en verhel-

derende nieuwe ideeën en inzichten aan overgehouden.

Ik heb nu meer inzicht dan ooit en ben er echt zeker van,
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dat van wat ik ontdekt heb iedereen beter gaat worden.

Het leven zal nooit meer hetzelfde zijn!

En wat een feest dat jullie dit hier nu erkennen en

willen horen wat ik allemaal te melden heb!

Dat ik daarvoor hier intern moet verblijven lijkt me

niet meer dan normaal. Nee hoor, daar zit ik helemaal

niet mee, maak je maar geen zorgen.

Ach, ik vergelijk het maar met de jarenlange inten-

sieve training die astronauten voorafgaand aan hun reis

naar het internationale ruimtestation moeten ondergaan,

ver weg van familie en vrienden. Opperste concentra-

tie, daar gaat het nu ook om, dat is de sleutel. Zo min

mogelijk afleiding van wat echt belangrijk is.

Het is hier logischerwijs allemaal wel wat minder

comfortabel dan mijn eigen flat, maar op zich hebben

jullie het helemaal niet slecht geregeld. De enige die

ik eigenlijk echt mis hier is Sophie. Het was helaas

onvermijdelijk afscheid van haar te nemen. Dat viel me

wel zwaar. Ik kende haar al zo ontzettend lang. Ja,

Sophie mis ik echt wel heel erg.

Maar het is hier verder prima vol te houden, hoor.

Ach, thuis had ik mijn computer en mijn boeken en meer

van die dingen, maar ik snap ook wel dat ze liever niet

hebben dat ik hier met mijn eigen spullen werk. Het

werk moet allemaal dezelfde vorm hebben, dezelfde opzet

zeg maar.

En het is natuurlijk ook niet de bedoeling onvoltooid

werk zomaar onbezonnen de wereld in te slingeren, dat

leidt alleen maar tot zinloze discussies, zoals al vele

malen eerder is gebeurd naar aanleiding van onvolledig

werk. Dus de afzondering lijkt me alleen maar goed, om

allerlei misverstanden en bëınvloeding van buitenaf te

voorkomen.

We zullen toch eerst een compleet eindproduct moe-

ten hebben, een volledig gezamenlijk verslag. Ik vind
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het daarom dan ook heel goed dat jullie mijn projecten

alvast bestuderen en kijken hoe we ze kunnen gebruiken

voor het grote plan.

Elk detail willen jullie weten. Wanneer ik precies

wat heb gedaan, wat mijn gedachten en intenties daarbij

waren, wat het gevolg van mijn handelen was en noem

maar op. En alles wordt tot in de details vastgelegd. Nu

ook weer. Ik zie dat je alles wat ik zeg opschrijft. Niets

van wat ik te melden heb kan zo verloren gaan, wat een

professionaliteit!

Wel jammer dat ik verder met niemand mag communi-

ceren, want ik zou het best leuk vinden om bijvoorbeeld

Simon nog eens te spreken over wat er allemaal gebeurd is.

Als een soort eindevaluatie. Maar er komt elke dag wel

iemand van hier bij me langs om met me van gedachten

te wisselen. Dus om aandacht zit ik niet verlegen!

Familie heb ik zoals je weet niet zo veel meer, dus

daar mis ik niet veel aan. Alleen mijn broer natuurlijk.

Die sprak ik toch best regelmatig de laatste tijd. Door

die onfortuinlijke omstandigheden waarin hij terecht was

gekomen, je weet wel. . .

Al met al zullen mensen straks, als het eindrapport is

verschenen, veel bewuster met hun leven omgaan. Men-

sen lijken vaak maar wat te doen, vind je ook niet?

Zonder erover na te denken waar ze nou eigenlijk mee

bezig zijn.

Ze zijn helemaal gefocust op één bepaald ding. Ze zijn

volledig gepreoccupeerd en ze verliezen daarmee de rest

uit het oog. En waar gaat het ze dan helemaal om? Wat

is de invulling van hun leven, het doel van hun acties?

Bezit, macht, status, uiterlijkheden. Dat soort dingen,

jij snapt precies wat ik bedoel.

Ze zien gewoon niet dat dat allemaal vergankelijk is

en dat die dingen er juist helemaal niet toe doen!

Met hun verstand op nul op leven ze hun oppervlak-
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kige leven, dag in, dag uit. En ze bevestigen elkaar in

hun mening, dat is nog het meest vervelende! Daar erger

ik me echt helemaal kapot aan! Zo ongelofelijk irritant

en stompzinnig hoe mensen met oogkleppen op elke dag

weer als een stel malloten. . . Oké, je hebt gelijk, ik wind

me te veel op. . .

Maar weet je, het is wel de realiteit. Ik verzin het

niet, je ziet het overal om je heen.

Gevoed door de reclame en de tv, gevoed door de

bladen, de algemene opinie, vinden ze eigenlijk allemaal

hetzelfde. Wat hoort en wat niet hoort, dat ligt allemaal

muurvast. En iedereen moet meedoen, anders wordt hij

verstoten en wel direct ook. Wie afwijkt is eng, wie zelf

denkt gevaarlijk.

En het meest bizarre van dit alles is dat de mensheid

aan de ene kant een zich in één richting bewegende uni-

forme massa is die, tegenstrijdig genoeg, aan de andere

kant weer van zijn losse individuen verlangt, nee, eist,

zich vooral te profileren als anders en meer bijzonder

dan de rest. Wat een tegenspraak! Wat een dualisme!

De massabeweging die eist dat je je onderscheidt. Hoe

onmogelijk is dat?

Geen wonder dat er tegenwoordig zoveel mensen gees-

tesziek zijn. Ze hebben een burnout, zijn gestresst, over-

spannen en wat dies meer zij. Ik vind het niet gek!

En allemaal zijn ze het grote geheel uit het oog verlo-

ren, het ultieme totaal ontgaat ze allemaal volledig. De

gemiddelde mens dan hè.

Het ontbreekt ze aan inzicht en kennis en vooral aan

tijd en intentie om die kennis op te doen, ergens even bij

stil te staan.

Allemaal zijn ze veel te druk bezig met het najagen

van onbelangrijke en vergankelijke zaken. Alles draait

alleen om hen en hun maatschappelijke scorelijstjes.

En natuurlijk, het voelt ook alsof je het middelpunt
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van je bestaan bent, in ieder geval voor jezelf. Dat is

volkomen normaal. Je kunt ook gewoon niet anders dan

denken en handelen vanuit jezelf. Daar heb ik ook alle

begrip voor.

Zoals jij daar nu zit en mijn verhaal aanhoort bijvoor-

beeld. Je vertaalt het toch naar je eigen belevingswereld,

dat is ook logisch. Je kijkt wat de raakvlakken van mijn

verhaal zijn met jouw leven en jouw ervaringen. Iedereen

heeft zijn eigen beperkte en beperkende referentiekader.

Dat neem ik ook niemand kwalijk.

Maar geloof me, direct vanaf het moment dat je het

grote plaatje eenmaal gezien hebt, kun je niet anders dan

jezelf nietig en onbelangrijk vinden. En dat zou ik nou

zo graag met anderen willen delen. Dat is eigenlijk het

enige doel dat ik heb en ooit gehad heb.

We zijn allemaal radertjes in het grote totaal, zoals

wel eens zo mooi gezegd wordt. En dat klopt ook. Dus

je bent wel belangrijk, maar alleen voor het ultieme al.

Niet voor jezelf of voor de ander.

Maar ik loop vooruit op mijn verhaal. Ik heb je vraag

nog niet beantwoord.

Jij wilde weten hoe ik hier terecht ben gekomen en

wat mijn visie is op de gebeurtenissen die geleid hebben

tot dit punt. De aanloop tot dit moment waarop jij en ik,

hier en nu, zo samen zijn in jouw sfeervolle kamer en van

gedachten wisselen over deze uiterst belangrijke zaken.
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Hoofdstuk 2

Het begon eigenlijk als een heel normale dag. Niets

bijzonders.

Ik was die ochtend tamelijk uitgerust opgestaan, iets

dat me de laatste tijd niet zo heel vaak meer overkwam.

Nee, ik sliep niet goed de laatste weken. Ik weet ook niet

precies waarom, maar ik was onrustig ’s nachts, dat heb

je zo wel eens. Maar deze nacht had ik weer als een blok

geslapen en ik werd volledig ontspannen wakker.

Nu moet ik er voor de volledigheid wel bij vertellen dat

ik ook een paar dagen niet helemaal lekker was geweest.

Ik was niet echt ziek, maar ik voelde me ook niet goed

genoeg om naar mijn werk te gaan, je kent het wel.

Dat ik niet naar mijn werk ging zegt trouwens wel

iets over de ernst van de negativiteit van mijn fysieke

staat, want doorgaans hou ik echt van mijn werk en er

moet wel heel wat gebeuren wil ik niet gaan!

Maar goed, dat was de situatie dus geweest de afge-

lopen twee dagen.

Beetje op de bank hangen, lezen over ditjes en datjes,

je weet hoe het gaat als je niet lekker bent. Gelukkig

barst ik van de boeken dus ik kan een hele tijd vooruit.

En ik heb nog zo’n ouderwetse stoffen hoekbank. Hij

oogt wat gedateerd, maar hij zit me toch lekker! En ik

heb er een passende grote luie stoel bij om het plaatje af

9



te maken, dus mij hoor je niet klagen!

Ik vind het leer dat jij hier hebt ook mooi hoor, maar

ik kan er gewoon niet al te veel geld aan uitgeven, aan

meubels. En aangezien ik me dus echt beroerd voelde,

kwam die comfortabele oude bank van mij me zeer goed

van pas. Daar kun je best een paar dagen op leven heb

ik ondervonden! Ja, stof is dan heerlijk zacht en warm.

Ik heb sowieso voor een aantal dagen genoeg te eten

in huis voor mezelf en Sophie, dus ik hoefde ook geen

boodschappen te doen. Ik kon zo lekker op mijn gemakje

uitzieken.

Maar die woensdag voelde ik me weer prima gelukkig.

In elk geval goed genoeg om weer eens richting het lab

te gaan en mijn werkzaamheden daar rustig aan op te

pakken.

Ik had me heerlijk gedoucht, had uitgebreid ontbe-

ten en ging, na even met Sophie geknuffeld te hebben,

opgewekt op weg naar mijn werk.

Toen ik de voordeur achter me dicht trok kwam ik

mijn buurvrouw tegen. Ik groette haar vriendelijk, want

dat doe je dan hè, zo hoort dat.

Oh, het is een heel aardig mens hoor, mijn buurvrouw.

Greta heet ze. Een ietwat mollige vrouw met oranjerood

haar. Niet van nature, maar eerder zo’n bizarre moderne

kleur uit een pakje. Zelf geef ik er niks om, maar sommige

mensen staat het prima. Greta kan het goed hebben. Ze

is een nogal opvallend, bijna artistiek ogend type. Als je

niet beter zou weten zou je haar zo voor een kunstenares

aanzien.

Ze heeft van die ontembare krullen die altijd lijken te

doen wat ze zelf willen. En dat vindt Greta zelf helemaal

niet erg, want ze doet totaal geen moeite om het allemaal

wat in te dammen. Heel af en toe draagt ze haar haar in

een staart, maar meestal laat ze het gewoon los hangen.

Of springen in dit geval, haha!
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Als Greta praat is het meestal nogal hard en met een

hoge opgewonden stem. En in bijna elke zin verwerkt ze

een uitbundige luide lach.

Haar kleding is ook bijzonder luidruchtig trouwens.

Meestal heeft Greta namelijk van die lange kleurrijke

jurken aan. Van die dingen die je in die alternatieve

winkels kunt kopen, gebatikt en zo.

Ze heeft over het geheel genomen een alleraardigste

uitstraling, echt een gezellig mens. Die vrouw staat

volgens mij wel positief in het leven en is erg recht door

zee, op een leuke manier dan. Ik bedoel dat ze zegt wat

ze bedoelt, niet al te moeilijk doet over dingen. Ja, altijd

leuk haar even tegen te komen.

Maar oké, waar was ik?

Oja, ik had het over die woensdagochtend.

Ik besloot die dag op de fiets naar mijn werk te gaan

zoals ik bijna elke werkdag deed, ondanks het feit dat

ik net pas min of meer hersteld was van mijn griep. Ik

hou van fietsen en als je eigenlijk noodgedwongen de hele

dag binnen zit tijdens je werk, is het altijd wel lekker om

daar omheen zoveel mogelijk te bewegen.

Je kunt op de fiets ook zo heerlijk je hoofd leeg maken

na een werkdag. De dingen van de dag nog eens langs

laten komen. Vaak komen ook de beste ideeën op dat

soort momenten.

Het is een beetje als de appel uit de boom van Isaac

Newton. Ik meen dat hij ook tot zijn ontdekking van

zwaartekracht kwam op een moment dat hij alles figuur-

lijk losliet? Nou ja, ik weet het niet. Maar ik vind zelf

fietsen in ieder geval zeer verhelderend.

Ik heb wel een auto, maar die staat meer stil dan

dat hij rijdt, ja echt! Ik weet eerlijk gezegd niet eens of

het oude beestje wel direct zal starten als ik er mee zou

willen rijden.

Maar goed, ik ging gewoon weer op de fiets die dag
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dus.

Ik woon in een aardige buurt, niet heel bijzonder,

maar wel oké. Het is een wat oudere buurt, veel donker-

bruine bakstenen, dan weet je wel wat ik bedoel, toch?

De straten zijn smal, maar het is er eigenlijk nooit

heel druk met auto’s, zodat je er makkelijk en zonder

direct in levensgevaar te geraken kunt fietsen. En daarbij

is het helemaal niet ver naar mijn werk.

Dus na een kwartiertje lekker doorgepeddeld te heb-

ben kwam ik verfrist bij het ziekenhuis aan. Ze hebben

daar een speciaal fietsenhok voor ons, de medewerkers.

Niemand kan daar zomaar in, zonder sleutel althans.

Fiets in het hok en klaar, heel handig. Hoewel ik mijn

fiets dan toch nog wel op slot zet trouwens, je weet maar

nooit, nietwaar? Veiligheid voor alles!

Toen ik even later het laboratorium, want daar werk

ik zoals je ondertussen weet, binnenliep, zag ik dat mijn

collega Simon er al was. Met een brede glimlach op zijn

gezicht en een kop koffie in zijn hand begroette hij me

opgewekt.

‘Hé, weer beter? Gelukkig maar, want we begonnen

je al te missen!’ Een dikke knipoog in mijn richting.

‘Ik heb je nog een paar keer gebeld toen je maandag

niet kwam opdagen, maar je nam maar niet op. Ik maakte

me wel een beetje zorgen eigenlijk! Niks voor jou om

niet te komen werken. Volgens mij is dat echt nog nooit

eerder voorgekomen?’ Simon keek me vragend aan en

toen ik met mijn hoofd schudde, ging hij verder.

‘En toen ik uiteindelijk van personeelszaken hoorde

dat je ziek was ben ik na het werk zelfs nog even bij je

aan de deur geweest. Ik denk dat je lag te slapen of zo.

Ik heb een paar keer aangebeld maar kreeg totaal geen

reactie! Volgens mij was je echt even helemaal van de

wereld? Maar ik zal je zo even op de hoogte brengen

van de afgelopen dagen, dan ben je weer helemaal bij.
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Kun je weer lekker gezellig aan het werk!’ eindigde hij

gekscherend.

Simon is echt één van mijn leukste collega’s. Met

hem kan ik over van alles en nog wat kletsen. Hij is

werkelijk heel aardig en heeft een gevoel voor humor dat

niet iedereen altijd direct kan volgen, maar als je het

begrijpt lig je regelmatig behoorlijk in een deuk. Hij

houdt ervan de dingen niet al te serieus te nemen, leeft

van dag tot dag en het liefst met een hoop gein.

Met zijn donkerblonde, altijd net iets te lange haar

en grijsblauwe ogen is hij niet echt een opvallende ver-

schijning, maar dat compenseert hij ruimschoots met

zijn manier van doen. Simon is echt een aanwezigheid,

noem je dat zo? Niet op een charismatische manier maar

meer. . . tja. . . hoe zal ik het zeggen? Hij is heel energiek

en speels, zoiets.

Hij draagt meestal wat sjofele kleren en maakt al met

al een nogal slordige en rommelige indruk, maar laat je

daardoor niet misleiden hoor! Simon is erg intelligent.

Misschien dat hij hier bij jullie ook nog wel wat zou

kunnen toevoegen aan ons eindproject, bedenk ik nu.

Dan moeten ze hem wel binnen laten natuurlijk, ik weet

dat niet iedereen hier zomaar terecht kan. Maar dat is

van latere zorg lijkt me.

Enfin, ik glimlachte vriendelijk naar Simon en wees

vragend naar de koffiekamer, in de hoop dat we daar het

gesprek even konden voortzetten.

Jazeker, wij hebben bij ons lab de luxe van een eigen

koffiekamer, hoe vind je dat?

Het is niet meer dan een uit de kluiten gewassen

cubicle hoor, stel je er niet al te veel van voor! Maar

wel afgesloten tot aan het plafond en groot genoeg voor

een paar van die kantinetafeltjes. Van die ijzeren dingen

met zo’n triplex blad en zo’n fout rood op stof lijkend

papieren tafelkleedje erop. Een paar bijpassende stoelen
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en het is net alsof het iets voorstelt zeg maar.

Nou ja, je kunt er in ieder geval rustig zitten en

het koffieapparaat dat er staat is dan wel weer echt heel

modern. Het ding produceert ik weet niet hoeveel soorten

koffie en natuurlijk heet water voor de thee. Ja, heel

sjiek!

En dan hebben we nog een heuse koelkast voor het

team, jaja! Daar mag je je eigen dingetjes in bewaren,

altijd handig! Zakje met je naam er op en geen hond die

er aan komt, dat is de afspraak. En daar houdt iedereen

zich keurig aan, dat is ook heel prettig natuurlijk. Ja,

het is een hele fijne ruimte, die koffiekamer.

En ik moet bekennen dat het eerste wat ik altijd doe

als ik op mijn werk kom is er even binnengaan en een

heerlijke kop thee voor mezelf inschenken. Eerst even

bijkomen, zeker na een fietstochtje!

Zo ook dus die woensdagochtend en tot mijn grote

vreugde volgde Simon me de koffiekamer in en begon

terwijl hij een cappuccino voor zichzelf maakte uitge-

breid te vertellen over een voorval dat zich maandag had

voorgedaan.

Het was iets met reageerbuisjes die ergens in de week

ervoor verdwenen waren en wat medicijnen of chemicaliën

waarvan bij inventarisatie de hoeveelheid niet helemaal

klopte en dat er een stagiaire aan had gewerkt of zoiets

dergelijks.

Ik knikte naar hem ten teken dat ik luisterde naar

zijn verhaal en schonk intussen een grote mok vol met

heet water.

‘Ach, dan zal die stagiaire zich wel vergist hebben

of zo,’ zei ik vergoelijkend, enigszins afgeleid omdat ik

onhoorbaar tellend negen keer een zakje groene thee met

citroen in mijn mok met heet water doopte.

Ja inderdaad, ik doop altijd negen keer, dan weet ik

zeker dat de thee goed is. Het liefst doe ik de dingen
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eigenlijk drie keer, zoals mijn mond spoelen na het tan-

denpoetsen of het eten van drie noten per keer. Maar

mij is gebleken dat het drie keer dopen van een zakje

groene thee in heet water wel een heel lichte thee ople-

vert. Vandaar dat ik het na wat uitproberen nu op drie

keer drie houd. Dan is de thee precies mooi van kleur en

smaak. Een rare tik misschien, maar niemand heeft er

last van, dus ik laat het maar zo.

‘Nou, het was volgens mij nogal een gevaarlijk goedje,

dat verdwenen spul,’ ging Simon verder, ‘Ik meen dat

het van die Proxigon3 was, waar jij en Dirk mee bezig

zijn. En verder kunnen we een flesje met injecteerbare

spierverslapper niet thuisbrengen.’ Hij nam een slok van

zijn cappuccino.

‘Gek hoor, want normaal is ze toch wel erg precies,

die stagiaire, is mijn indruk,’ vervolgde Simon peinzend,

‘maar je weet natuurlijk niet altijd of iemand eens een

slechte dag heeft, dat kan iedereen gebeuren. Ik bedoel

maar, zelfs jij bent een paar dagen niet op je stek geweest!

Dat mag ook wel in de krant, hahaha!’

Lachend pakte hij wat koekjes uit het pak dat geopend

klaar lag naast de theezakjes, stopte er twee in zijn mond

en liep naar de deur van de koffiekamer.

‘Tot zo!’ riep hij enigszins onverstaanbaar door de

koekjes in zijn mond.

Ik vind dat altijd wel goed, even met je collega’s

babbelen voor je daadwerkelijk aan het werk gaat, vind

je ook niet? Dat zul je waarschijnlijk zelf hier ook wel

doen.

Even laten weten dat je er weer bent, de werkgerela-

teerde zaken doornemen maar daarnaast ook je collega’s

af en toe eens spreken over dingen die niets met werk te

maken hebben. Goed voor de teambuilding, toch? En je

blijft zo ook een beetje op de hoogte van de dingen die

spelen.
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Wel een vervelende toestand trouwens, dat met die

verdwenen buisjes en chemische stoffen.

Het is natuurlijk heel normaal dat een stagiaire zich

af en toe vergist. Laten we eerlijk zijn, daar is het een

stagiaire voor. Je houdt er rekening mee dat ze het nog

moeten leren en af en toe fouten maken, toch? Dat is

heel gewoon. Maar het is toch wel heel schadelijk als aan

het licht komt dat er zomaar dingen verdwijnen, zeker

gevaarlijke chemische stoffen zoals nu het geval was.

Simon dacht dus dat het ging om Proxigon3, een

stof die gebruikt wordt om oogspieren te verlammen en

zo de pupillen zo wijd mogelijk te openen zodat men

bepaald onderzoek makkelijker kan uitvoeren. Dat is

een stof die op het moment nog in een experimenteel

stadium verkeert. Extra belangrijk dus om dan zeer alert

te zijn. Als dat soort spul verkeerd gebruikt wordt, kan

het echt helemaal mis gaan. Maar de meeste stagiaires

weten helaas nog niet hoe het er aan toe gaat bij een

gerenommeerd laboratorium.

Eigenlijk zouden ze zich eerst alleen bezig moeten

houden met schoonmaken en opruimen, misschien is dat

beter. Onder streng toezicht uiteraard! Het is niet zo-

maar wat gepruts in een laboratorium, zoals jij en ik

allebei weten! En zeker in ons laboratorium, waar veel

nog in de experimentele fase is. We weten gewoon nog

niet wat voor zaken er allemaal aan bepaalde nieuwe

stoffen kleven. Geen enkel risico nemen zeg ik dan.

Maar hoe dan ook, ik heb daar sowieso niet zo veel

over te zeggen. Dat is namelijk de taak van Sanders,

onze grote baas. Misschien ben je zijn naam al ergens

tegengekomen in mijn aantekeningen?

Ik heb nooit goed geweten wat ik van hem moest

vinden, van Sanders. Af en toe vraag ik me eerlijk gezegd

wel eens af of hij niet wat duidelijker en opener had

kunnen zijn in wat zijn bedoelingen waren, dat had een
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heleboel ellende gescheeld.

Het financiële plaatje leek bij hem vaak een hogere

prioriteit te hebben dan de kwaliteit van het geleverde

werk en zelfs dan het belang van onze onderzoeken en

bevindingen. Alsof het allemaal alleen maar om geld

gaat, kom op zeg.

Sanders zal helaas niet meer meemaken dat het werk

dat ik heb gedaan de wereld totaal en in positieve zin

kan gaan veranderen nu. . . jammer hoor. Maar nogmaals,

als hij wat eerlijker was geweest, was het allemaal heel

anders gelopen.

Je wist gewoon niet beter of het ging hem puur om de

financiële balans, niet meer, niet minder. En de hele dag

leek hij het o, zo ontzettend druk te hebben met van alles

en nog wat. Als hij binnen kwam, was het meteen gedaan

met de rust en vrede die er normaal gesproken heerste op

het lab. Ikzelf kreeg het altijd direct een beetje benauwd

als ik hem zag, of zelfs maar hoorde dat hij binnenkwam.

Want horen deed je hem, dat kan ik wel zeggen.

Met zijn schreeuwerige stem die altijd wel iets te

melden leek te hebben. Het ging meestal nergens over,

maar hij bracht het alsof het iets heel belangrijkwekkends

en interessants was. Iedereen moest het horen!

Zijn voorkomen was trouwens ook behoorlijk aanwe-

zig. Hij droeg namelijk nogal ouderwetse en opzichtige

kleding. Van die bloezen die net iets te patserig waren

en net iets te lange punten aan de kragen hadden, zo uit

het vorige decennium.

Oh, het maakt me op zich niet veel uit hoor, wat

mensen dragen. Ik hecht geen belang aan uitingen van

status. Hier draagt iedereen over het algemeen ook wat

meer casual kleding, dat is prima natuurlijk! Je hoeft

echt niet persé een pak te dragen, ook al bekleed je een

voorname functie. Maar er zijn wel grenzen aan, vind ik

toch. Het moet wel een beetje van deze tijd zijn.
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Daarbij kon Sanders het ook prima betalen van zijn

salaris als manager, dat leek me wel! Geld genoeg om er

een beetje fatsoenlijk bij te lopen. Maar blijkbaar lag

het toch wat anders voor hem, maar dat wist ik later pas.

Ach, weet je, het maakte gewoon een rare indruk, zo in

zijn functie bedoel ik.

En hij rook meestal ook nogal naar. Een mengsel

van koffie, sigarettenrook en zweet. Alsof ie in geen

dagen in bad was geweest. Niet heel prettig. En vreemd

genoeg was het op de één of andere manier toch ook een

charmeur. Ik weet het niet.

Zelf was ik niet zo onder de indruk van hem, maar

hij had wel het talent om hier en daar heren naar zijn

hand te zetten en dames aan het blozen te krijgen. Nee,

vraag me niet hoe! Maar soms is macht al interessant en

aanleiding genoeg om indruk op mensen te maken heb

ik begrepen. En Sanders was natuurlijk de baas, dat is

gewoon zo.

En ik kreeg de indruk dat hij zelf ook echt dacht

dat het belangrijk was wat hij te zeggen had, dat hij

zichzelf werkelijk belangrijk vond. En dat geeft een

mens zelfvertrouwen, wat weer bëınvloedt hoe anderen

je zien. Dus waarschijnlijk keken veel collega’s ondanks

zijn gebreken toch op tegen Sanders. En ik denk ook dat

hij er zelf van overtuigd was dat we hem allemaal erg

graag mochten.

Want zo gedroeg hij zich. Met een hoop kabaal liep

hij dan het laboratorium binnen en begon meteen allerlei

mededelingen en grappen te verspreiden. Ik denk althans

dat het grappen waren want een aantal collega’s begon

vaak spontaan te grinniken en te lachen als hij wat riep.

Met zo’n bulderende lach, waarvan ik me altijd afvraag

hoe zo’n lach eigenlijk echt en oprecht kan zijn. Als ik zo

lach, en dat probeer ik in de privacy van mijn huis voor

de spiegel namelijk wel eens uit, voelt het in elk geval
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heel erg nep.

Je ziet het ook wel eens op de tv hoor, dit soort ge-

drag. Maar ik kan nog niet echt duiden wat er nu precies

gebeurt bij deze vorm van communicatie. Misschien dat

jij me daar later nog eens uitleg over kunt geven? Dat

zou fijn zijn.

Heel soms kwamen trouwens de vrouw van Sanders,

eh, Rita, en hun twee kinderen wel eens met hem mee

naar het lab. Dan stonden ze maar zo’n beetje zwijgend

naast hem, ik had op dat moment natuurlijk nog geen

idee waarom. Zijn vrouw behoorlijk timide, helemaal

ineengedoken. Een vrouw die helemaal achter het over-

dadige gedrag van haar man leek te verdwijnen. Er bleef

naast Sanders werkelijk niets van Rita over. Een beetje

droevig kwam ze over ook, vond ik altijd als ik haar zag.

Ja, nu zeker natuurlijk. Maar ook vóór het incident. Een

treurige figuur. Teleurgesteld, ja, dat is het goede woord.

Nou ja, ik weet nu natuurlijk hoe het allemaal in

elkaar stak, maar toen kwam ze vooral erg teleurgesteld

over.

En de kinderen, hij had er dus twee, leken tijdens

zo’n bezoekje haast wel bang voor hem. Dan keken ze

naar hem met zo’n verwarde blik in hun ogen. Alsof ze

keken naar een vreemde, naar iemand die ze niet kenden

of niet herkenden. Alsof ze te maken hadden met iemand

die heel erg raar gedrag vertoont. Wat dat betreft ben

ik het wel met ze eens ook, over dat rare gedrag, haha!

Maar eerlijk is eerlijk, ik vind gedrag van anderen

over het algemeen eigenlijk wel raar, vandaar mijn onder-

zoek natuurlijk, logisch! Zonder verbazing en onbegrip

geen onderzoek, nietwaar. En verbazen dat doen ze me,

de zogehete anderen. Vooral in de werksfeer. Zet een

stel volwassenen bij elkaar met bepaalde taken en een

bepaalde hiërarchie en je krijgt me toch bijzonder gedrag

ineens! Ik snap er niet veel van hoor.
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